
Beszámoló a DOSz Pszichológiai és Neveléstudományi Osztályának  

Fiatal Tudós Estjéről 

 

A Pszichológiai és Neveléstudományi Osztály 2015. november 26-án, csütörtökön, 18 órai 

kezdettel rendezte meg Fiatal Tudós Estjét az ELTE BTK B épületének 172-es előadójában. 

A rendezvényen közel ötvenen vettek részt. 

Az est elsődleges célja az volt, hogy felhívja a figyelmet az iskolai erőszak aktuális 

kérdéseire. Az est alcíme „Szem előtt, de rejtve”, utal az UNICEF 2014-es jelentésére, amely 

nemzetközi szinten vizsgálta a gyermekek elleni erőszak témakörét. A terület jeles szakértőit 

kértük fel plenáris előadások megtartására, kerekasztal beszélgetésre és lehetőséget 

biztosítottunk arra is, hogy a közönség feltehesse kérdéseit.  

Első plenáris előadónk Dr. Aáry-Tamás Lajos, az oktatási jogok biztosa volt. 

Előadásában ismertette a 2009-es reprezentatív mintán végzett felmérés eredményeit, a 

jelenlegi helyzetet és nemzetközi kitekintést is nyújtott az iskolai erőszak kezelésének 

gyakorlatára, mintegy gyakorlati szempontból, személyes tapasztalatok alapján bemutatva a 

témakört. 

Második plenáris előadónk Dr. Szabó Éva a Szegedi Tudományegyetem intézetvezető 

egyetemi docense, a Dél-alföldi Iskolapszichológiai Módszertani Központ vezetője, aki az 

erőszakot pszichológiai szempontok és tudományos kutatások eredményei alapján mutatta be. 

Az előadásokat kerekasztal beszélgetés követte, amelyhez csatlakozott Krasznay Csaba, 

a Nemzeti Közszolgálati Egyetem adjunktusa és az Önkéntes Kibervédelmi Összefogás 

alapító tagja, valamint Ficz Gábor iskolapszichológus koordinátor, pszichológust a Csongrád 

Megyei Pedagógiai Szakszolgálattól. A beszélgetés során a kerekasztal résztvevői kitértek az 

online zaklatás témakörére, a gyakorlati iskolai problémák megoldásának lehetséges módjaira 

és személyes élményeiket is megosztották a közönséggel. 

Az est a közönség kérdéseivel, hozzászólásaival zárult. A Pszichológiai és 

Neveléstudományi Osztályhoz beérkezett formális és informális visszajelzések alapján úgy 

gondoljuk, hasznos és aktuális témát választottunk, amelynek nyilvános megvitatására nagy 

igény mutatkozik. Előadóink örömmel fogadták a felkérésünket és valamennyien biztosították 

az Osztályt arról, hogy a jövőben is szívesen működnek közre rendezvényeinken. 

 

 


